
 

 

 
 
 
 
Nr. 139/2020 
 

PROCES – VERBAL 
 
 Încheiat azi, 16 iulie 2020, cu ocazia ședinței extraordinare a Consiliului Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 20 membri, reprezentanții satelor 
aparţinătoare Municipiului Sfântu Gheorghe, Miklós András – sat Coşeni și Vaszi Etelka - 
sat Chilieni, lipsind: Cserey Zoltán-Mihály. 

Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile Legii nr. 55/2020 privind unele măsuri pentru prevenirea și 
combaterea efectelor pandemiei de COVID-19, prevederile HG nr. 394/2020 privind 
declararea stării de alertă și măsurile care se aplică pe durata acesteia pentru prevenirea și 
combaterea efectelor pandemiei de COVID-19, respectiv în conformitate cu prevederile 
art. 133 alin. (2) și art. 134 alin. (1) lit. a și art. 196 alin. (1) lit. b din OUG nr. 57/2019 
privind Codul administrativ prin Dispoziţia emisă de primarul Municipiului Sfântu 
Gheorghe, nr. 909/2020. Ședința se desfășoară prin sistemul de audioconferință STS. 
 La şedinţă participă, conform legii: Sztakics Éva-Judit, Toth-Birtan Csaba 
viceprimarii Municipiului Sfântu Gheorghe, Morar Edtih, înlocuitorul secretarului general 
al Municipiului Sfântu Gheorghe, Kulcsár Tünde-Ildikó.  
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS (lb.m/lb.r): „Bună ziua tuturor, 
încep să citesc prezența.” 
 Se dă citire listei consilierilor locali care răspund cu prezent. 
 (lb.m/lb.r): Avem cvor. Vă salut cu stimă. Putem începe ședința. În primul rând 
trebuie să votăm procesele verbale ale ședințelor anterioare, 10 bucăți. Sunteți de acord, să 
votăm la final, după ce am enumerat eu? Deci sunteți de acord să le votăm împreună pe 
toate cele 10, nu separat? Vă rog să votați.” 

Domnul consilier AMBRUS ZSOMBOR (lb. m/lb.r): „DA.” 
Domnul consilier BÁLINT IOSIF (lb.m): „DA.” 
Domnul consilier GHEORGHE ION (lb.r) „DA.” 
Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r): „DA.” 
Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.r): „DA, de acord.” 
Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ: (lb.r): „DA, de acord.” 
Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL: (lb.m): „DA.” 
Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m): „DA.” 
Domnul consilier KELEMEN SZILÁRD-PÉTER: (lb.m): „DA, de acord.” 
Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Doamna consilier KONDOR ÁGOTA: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m/lb.r): „DA.” 
Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „DA, de acord.” 
Doamna consilier SZÉKELY KINCSÖ: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m/lb.r)„DA.” 
Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.m/lb.r): „DA.” 

 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ: (lb.m): „DA, sunt de acord.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF: (lb.m/lb.r): „DA, sunt și eu de acord.” 



 

 

 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier lipsind de la vot (Cochior Andrei). 
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS (lb.r): „Trebuie să votăm 
următoarele procesele verbale: ședința ordinară din 2020.02.27, ședința extraordinară din 
2020.03.03, ședința ordinară din 2020.03.26, ședința extraordinară din 2020.04.03, ședința 
extraordinară din 2020.04.16, ședința extraordinară din 2020.04.27, ședința ordinară din 
2020.04.30, ședința extraordinară din 2020.05.05, ședința ordinară din 2020.05.28, ședința 
extraordinară din 2020.06.22. Vă rog să-mi spuneți dacă sunteți de acord cu aceste procese 
verbale?” 

Domnul consilier AMBRUS ZSOMBOR (lb.r): „27 februarie -DA, 3 martie-DA, 
26 martie-DA, 3 aprilie - DA, 16 aprilie - DA, 27 aprilie-DA, 30 aprilie-DA, 5 mai-DA, 28 
mai-DA, 22 iunie-DA.” 

Domnul consilier BÁLINT IOSIF (lb.r): „DA, de acord cu toate prezentate.” 
Domnul consilier GHEORGHE ION (lb.r) „DA, sunt de acord cu procesele 

verbale întocmite cu ocazia ședințelor extraordinare și ordinare anunțate.” 
Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r): „DA, sunt de acord.” 
Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.r): „DA, de acord cu toate.” 
Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ: (lb.r/lb.m): „Sunt de acord cu toate 

procesele verbale.” 
Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL: (lb.r/lb.m): „DA, de acord cu toate cele 10.” 
Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m): „Sunt de 

acord.” 
Domnul consilier KELEMEN SZILÁRD-PÉTER: (lb.r/lb.m): „Sunt de acord cu 

toate procesele verbale.” 
Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN: (lb.r): „DA, de acord cu toate.” 
Doamna consilier KONDOR ÁGOTA: (lb.r): „DA, de acord cu toate procesele 

verbale.” 
Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.r): „Sunt de acord cu 

toate procesele verbale.” 
Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „DA, sunt de acord cu toate 

procesele verbale enumerate.” 
Doamna consilier SZÉKELY KINCSÖ: (lb.r): „Sunt de acord cu toate procesele 

verbale.” 
Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.r) „De acord cu toate procesele 

verbale.” 
Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r): „De acord cu toate procesele 

verbale.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ: (lb.m/lb.r): „De acord cu toate procesele 
verbale.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF: (lb.m/lb.r): „Și eu sunt de acord cu toate 
procesele verbale.”  
 Toate procesele verbale s-au votat cu 18 voturi pentru, 1 consilier lipsind de la vot 
(Cochior Andrei). 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.r): „Mulțumesc frumos. Înainte 
de a intra în dezbaterea ordinii de zi, doresc să vă supun atenției următoarele: potrivit art. 
228 din OUG nr. 57/2019 privind Codul administrativ, nu pot lua parte la deliberarea şi 
adoptarea hotărârilor consilierii care au un interes personal în problema supusă dezbaterii. 
Dacă sunt asemenea situaţii consilierii sunt obligaţi să anunţe înainte de începerea ședinței 
interesul personal pe care-l au în problema respectivă. (lb.m/lb.r): Sunt astfel de cazuri? Nu 



 

 

sunt. În afară de cele două puncte mai are cineva propuneri pe Ordinea de zi?” 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.r): „Da, am eu un proiect de 
hotărâre privind aderarea Municipiului Sfântu Gheorghe la Asociaţia Uniunea 
Festivalurilor Maghiare din Transilvania - Erdélyi Magyar Fesztivál Szövetség.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m/lb.r): „Vă rog să votați, dacă 
sunteți de acord cu introducerea acestui punct.” 

Domnul consilier AMBRUS ZSOMBOR: (lb.r/lb. m): „DA.” 
Domnul consilier BÁLINT IOSIF: (lb.m): „DA” 
Domnul consilier GHEORGHE ION (lb.r.): „Da, sunt de acord cu D1, cu 

întroducerea lui.” 
Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE: (lb.r): „DA.” 
Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.r/lb.m): „DA.” 
Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ: (lb.r/lb.m): „DA.” 
Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL: (lb.m/lb.r): „DA” 
Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m): „DA.” 
Domnul consilier KELEMEN SZILÁRD-PÉTER: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Doamna consilier KONDOR ÁGOTA: (lb.r): „DA.” 
Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.r): „DA” 
Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Da.” 
Doamna consilier SZÉKELY KINCSÖ: (lb.m/lb.r): „DA, sunt de acord.” 
Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.r): „DA” 
Domnul consilier TISCHLER FERENC (lb.r): ”DA.” 
Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.m/lb.r): „DA.” 

 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ: (lb.m/lb.r): „DA.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF: (lb.m/lb.r): „DA.” 
 Se votează cu 19 voturi pentru introducerea pe Ordinea de zi a punctului D1. 
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (/lb.m/lb.r): „Acum 
supun la vot Ordinea de zi în întregime.” 

Domnul consilier AMBRUS ZSOMBOR: (lb.r/lb. m): „DA.” 
Domnul consilier BÁLINT IOSIF: (lb.m): „DA” 
Domnul consilier GHEORGHE ION (lb.r.): „Da, de acord.” 
Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE: (lb.r): „De acord.” 
Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.r/lb.m): „DA.” 
Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ: (lb.r/lb.m): „DA.” 
Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL: (lb.m/lb.r): „DA” 
Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m): „DA.” 
Domnul consilier KELEMEN SZILÁRD-PÉTER: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Doamna consilier KONDOR ÁGOTA: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.r): „DA” 
Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Da.” 
Doamna consilier SZÉKELY KINCSÖ: (lb.m/lb.r): „DA, sunt de acord.” 
Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul consilier TISCHLER FERENC (lb.r): (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.m/lb.r): „DA.” 

 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ: (lb.m/lb.r): „DA.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF: (lb.m/lb.r): „DA, sunt de acord cu 



 

 

Ordinea de zi.” 
 Se votează cu 19 voturi pentru Ordinea de zi. 
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m/lb.r): „Înainte să 
trecem la discutarea proiectelor de hotărâri, aș întreba dacă cineva dorește să ia cuvântul la 
diverse?” 
 Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r.): „Bună ziua, a apărut și dl. Cochior. 
Mă scuzați, dar am avut o defecțiune la telefon.” 
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m/lb.r): „Înainte 
de a discuta proiectele de hotărâri, vă întreb dacă sunteți de acord, ca și în cazurile 
precedente să votăm la urmă toate proiectele de hotărâri.” 

Domnul consilier AMBRUS ZSOMBOR: (lb.r/lb. m): „DA, da sunt de acord.” 
Domnul consilier BÁLINT IOSIF: (lb.m): „DA.” 
Domnul consilier GHEORGHE ION (lb.r.): „Da, sunt de acord.” 
Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r.): „De acord.” 
Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE: (lb.r): „De acord.” 
Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.r/lb.m): „DA.” 
Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ: (lb.r/lb.m): „DA, de acord.” 
Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL: (lb.m/lb.r): „DA, de acord.” 
Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m): „DA.” 
Domnul consilier KELEMEN SZILÁRD-PÉTER: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Doamna consilier KONDOR ÁGOTA: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.r): „DA” 
Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „DA, de acord.” 
Doamna consilier SZÉKELY KINCSÖ: (lb.m/lb.r): „DA, sunt de acord.” 
Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul consilier TISCHLER FERENC (lb.r): (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.m/lb.r): „DA.” 

 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ: (lb.m/lb.r): „DA.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF: (lb.m/lb.r): „DA.” 
 Se votează cu 20 voturi pentru, în unanimitate. 
 PUNCTUL I de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind încheierea unui 
contract de asociere între Municipiul Sfântu Gheorghe prin Consiliul Local al Municipiului 
Sfântu Gheorghe și Producție Transport Servicii Comert Export-Import Rolling Trans 
S.R.L. în vederea finanțării și realizării în comun a unui post de transformare cu o putere 
nominală de 250 KVA în Municipiul Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r): „Contractul de asociere 
prevede realizarea în comun a unui post de transformare cu o putere nominală de 250 
KWA, la intersecția străzilor Borvíz și Brazilor, de fapt în continuarea străzii Brazilor, la 
intrarea în str. Borvíz, care să alimenteze imobilele ce se vor construi între pârâul Debren 
și str. Borvíz. Participarea părților va fi de 80% din suportarea cheltuielilor a Municipiului 
Sfântu Gheorghe, respectiv 20% din suportarea cheltuielilor pentru firma Rolling Trans. 
Valoarea investiției va fi stabilit, când vom primi de la Electrica Avizul tehnic de 
racordare.” 
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m/lb.r): 
„Mulțumim frumos. Comisiile 1 și 5 au avizat favorabil acest proiect de hotărâre. Vrea 
cineva să intervină? Dacă nu trecem la punctul 2.” 



 

 

 Se votează cu 20 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 198/2020. 
 PUNCTUL II de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
proiectului ”Eficientizarea sistemului de iluminat public pe unele străzi din Municipiul 
Sfântu Gheorghe, conform Programului privind sprijinirea eficienţei energetice şi a 
gestionării inteligente a energiei în infrastructura de iluminat public”. Prezintă: Toth-Birtan 
Csaba, viceprimar. 

 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r): „Prin acest proiect de 
hotărâre dorim să aprobăm participarea la acest program inițiat de agenția fondului pentru 
mediu. Valoarea totală a proiectului este 1.364.384,82 de lei, inclusiv TVA, din care 
valoarea eligibilă a proiectului este 1.306.529,66 de lei, respectiv valoarea neeligibilă 
57.855,16 lei. Valoarea finanțării totală a solicitării este valoarea maximă de 1.000.000 de 
lei. În consecință, valoarea de 364.384,82 de lei este valoarea contribuției proprii. Proiectul 
conține un DALI, care prevede achiziția a 289 buc. corpuri de iluminat LED cu eficienţă 
energetică ridicată, respectiv achiziţia unui sistem de telegestiune care permite reglarea 
fluxului luminos la nivelul întregului obiectiv de investiţii. Este vorba de montarea acestor 
corpuri de iluminat, respectiv a sistemelor de telegestiune în mai multe străzi din zona 
centrală, respectiv: 1 Decembrie 1918, Bisericii, Ciucului, Kőrösi Csoma Sándor, Oltului, 
Parcul Elisabeta, P-ța Kálvin, str. Podețului, Piața Libertății, Gróf Mikó Imre și Gyárfás 
Jenő, respectiv în Șugaș Băi, str. Constructorilor și în str. József Attila. În aceste străzi prin 
realizarea acestei investiții, consumul de energie electrică, pentru iluminatul public ar 
putea scădea cu 70%.” 
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m/lb.r): 
„Mulțumim frumos. Comisiile 1 și 5 au acordat aviz favorabil acestui proiect de hotărâre. 
Trecem la punctul D1.” 
 Se votează cu 20 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 199/2020. 
 PUNCTUL D1 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aderarea 
Municipiului Sfântu Gheorghe la Asociaţia Uniunea Festivalurilor Maghiare din 
Transilvania - Erdélyi Magyar Fesztivál Szövetség. Prezintă: Sztakics Éva-Judit, 
viceprimar. 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.r): „Da, deci am mai adoptat o 
hotărâre foarte asemănătoare, însă în preambulul hotărârii s-a strecurat o greșeală, privind 
temeiul de drept al proiectului de hotărâre, plus, conform sesizării prefecturii nu un 
conducător al compartimentului de specialitate poate fi numit să reprezinte Municipiul 
Sfântu Gheorghe, ci primarul, care la urma poate să delege reprezența pentru viceprimar, 
secretar general sau șefilor compartimentelor pe o perioadă de doi ani. Deci cu aceste 
modificări reluăm hotărârea privind adearea Municipiului Sfântu Gheorghe la Asociaţia 
Uniunea Festivalurilor Maghiare din Transilvania - Erdélyi Magyar Fesztivál Szövetség, și 
prin prezenta se va abroga hotărârea 144/2020.” 
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m/lb.r): 
„Mulțumim frumos. Comisiile 1, 4 și 5 au acordat aviz favorabil acestui proiect de 
hotărâre. Aveți intervenții, observații legat de acest proiect de hotărâre? Dacă nu, să trecem 
la votarea punctului 1, 2 și D1.” 
 Se votează cu 20 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 200/2020. 

Domnul consilier AMBRUS ZSOMBOR: (lb.r): „1-DA, 2-DA, D1-DA.” 
Domnul consilier BÁLINT IOSIF: (lb.r): „1-DA, 2-DA, D1-DA.” 
Domnul consilier GHEORGHE ION (lb.r.): „Proiectul de hotărâre 1-DA, 2-DA, 

D1-DA.” 
Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „1-DA, 2-DA, D1-DA.” 



 

 

Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE: (lb.r): „1-DA, 2-DA, D1-DA.” 
Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.r): „1-DA, 2-DA, D1-DA.” 
Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ: (lb.r): „1-DA, 2-DA, D1-DA. (lb.m): 

Sunt de acord cu toate.”  
Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL: (lb.r): „1-DA, 2-DA, D1-DA.” 
Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS ZOLTÁN (lb.m): „1-DA, 2-DA, D1-DA.” 
Domnul consilier KELEMEN SZILÁRD-PÉTER: (lb.r): „1-DA, 2-DA, D1-DA. 

(lb.m): Sunt de acord cu toate.” 
Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN: (lb.r): „1-DA, 2-DA, D1-DA.” 
Doamna consilier KONDOR ÁGOTA: (lb.r): „1-DA, 2-DA, D1-DA.” 
Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA–PIROSKA: (lb.r/lb.m): „1-DA, 2-DA, 

D1-DA.” 
Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „1-DA, 2-DA, D1-DA.” 
Doamna consilier SZÉKELY KINCSÖ: (lb.r): „1-DA, 2-DA, D1-DA.” 
Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.r): „1-DA, 2-DA, D1-DA.” 
Domnul consilier TISCHLER FERENC: (lb.r): „1-DA, 2-DA, D1-DA.” 
Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r): „1-DA, 2-DA, D1-DA.”

 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ: (lb.r): „1-DA, 2-DA, D1-DA.” 
Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF: (lb.m): „Sunt de acord cu toate cele 3 

punte. 1-DA, 2-DA, D1-DA.” 
 Domnul președinte de ședință JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m/lb.r): ”Dacă am 
înțeles bine nu vrea nimeni să ia cuvâtul la diverse, astfel închei ședința și vă doresc tuturor 
o zi bună.” 
 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la 
dosarul ședinței, în arhiva Primăriei Municipiului Sfântu Gheorghe, județul Covasna şi a 
fost adoptat în cadrul ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 30 iulie 2020. 
  
 PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ                           SECRETAR GENERAL 
          József Álmos-Zoltán           Kulcsár Tünde-Ildikó 
 
 
 

 


